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JUDEŢUL ARAD 
MUNICIPIUL ARAD 
CONSILIUL LOCAL 
PROCES-VERBAL  
ŞI STENOGRAMA  
şedinţei ordinare  

din data de 10 iulie 2017 

 

La şedinţa ordinară a Consiliului Local al Municipiului Arad, care a avut loc în data 
de 10 iulie 2017, au fost prezenţi 21 
de consilieri (doi consilieri şi-au 
notificat demisia: doamna consilier 
Simona-Geanina Pistru-Popa şi-a 
înaintat demisia cu data de 
15.06.2017, conform adresei 
înregistrată la Primăria Municipiului 
Arad cu nr. 41941/2017 şi domnul 
Stronna Giovani şi-a înaintat demisia 
cu data de 3.07.2017, conform 
adresei înregistrată la Primăria 
Municipiului Arad cu nr. 
43704/2017). Au absentat: dl. Ilie 

Cheşa şi dl. Gheorghe Săplăcan. 
Şedinţa a început la ora 14,00 şi s-a 
încheiat la ora 15,00. 

Preşedinte de şedinţă a fost 
aleasă, pentru această şedinţă, 
doamna consilier Anca-Patricia 
STOENESCU.  
 Au participat din partea 
executivului: dl. primar Gheorghe 
Falcă, dl. viceprimar Laurenţiu-Călin 
Bibarţ, dl. viceprimar Bognar Levente, 
dl. Sorin Contraş (secretar delegat, 
conform Dispoziţiei nr. 1971/2017 a 
Primarului Municipiului Arad), dna 
Claudia Macra, administrator public al municipiului Arad, dl. Ioan Ignat, director executiv 
al Direcţiei Patrimoniu, dna Elena Portaru, director executiv al Direcţiei Tehnice, dna Eliza 
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Barbura, director executiv al Direcţiei Comunicare, Carmen Iosup, director executiv al 
Direcţiei Achiziţii Publice, Administrativ (exercitare temporară), dl. Pavel Neamţiu, director 
executiv al Direcţiei Venituri, dna Olimpia Stoica, şef serviciu, Serviciul Buget, dna 
Carmen Radu, şef serviciu, Serviciul Financiar, Contabilitate,  dra Ioana Albu, şef 
serviciu, Serviciul Juridic, Contestaţii, dna Mirela Szasz, şef serviciu, Serviciul Construcţii 
şi Urbanism, dl. Mircea Pecican, consilier Serviciul Dezvoltare Urbană şi Protejare 
Monumente, dna Adina Sălăjan, consilier, Serviciul Monitorizare Strategii, Managementul 
Calităţii şi Control Intern, dl. Adrian Barbeş, referent, Cabinet Primar, dna Ralu Cotrău, 
şef birou, Biroul Relaţii Mass-Media, dl. Ciprian Hord, consilier, Biroul Relaţii Externe, 
Protocol, Marketing, Turism, dl. Florin Maruşca, consilier, Biroul Relaţii Mass-Media, dna 
Monica Czibrik, şef serviciu, Serviciul Administraţie Publică Locală, dna Florentina Stana, 
consilier juridic, dna Mirela Sonyi consilier juridic, dra Laura Goron, consilier juridic, dl. 
Emanuel Cotuna, consilier juridic, dna Florina Ispas, consilier, dra Doris Micu, consilier, 
dna Carmen Popa, consilier în cadrul aceluiaşi serviciu.  

 Alţi participanţi: 
 - reprezentanţi ai agenţilor economici şi instituţiilor publice de sub autoritatea 
Consiliului Local al Municipiului Arad: dna Oana Pârvulescu, director general al Serviciului 
Public „Direcţia de Dezvoltare şi Asistenţă Comunitară Arad”, dna Ramona Creţu, director 
adjunct al Centrului Municipal de Cultură Arad, dna Viorica Graur, director general al 
Poliţiei Locale Arad, dl. Cosmin Stana, şef serviciu, Poliţia Locală Arad, dl. Matei Aurel, 
director general SC CET SA Arad, dl. Robert Maloş, director tehnic al SC CET 
Hidrocarburi SA Arad;  
 - presa: Raluca Medeleanu - „Special” Arad, Diana Duţu - „Jurnal Arădean/Aradon”, 
Anette Pătean – „NewsAr”, Ciprian Petcuţ – „TV Arad”, Dan Coita, „Aradreporter” ş.a. 
 - cetăţeni interesaţi conform Legii nr. 52/2003, privind transparenţa decizională, 
republicată: dl. Farago Peter, deputat, Parlamentul României, dna Geanina Pistru, 
reprezentant PNL Arad, fost consilier local, dra Oana Blaghi, membru PNL, dna Maria-
Andreea Gace, membru PSD, dl. Silviu Dascăl, cetăţean îngrijorat, dl. Gorici Ion, delegat 
ANCMRR Arad, dl. Buda Bujor, reprezentant „Pro Urbe”, dl. Nagy Vizitiu, reprezentant 
„Pro Urbe”. 

Publicitatea şedinţei a fost asigurată prin publicarea în site-ul Primăriei Municipiului 
Arad, prin afişare pe panoul de afişaj de la intrarea în Primăria Municipiului Arad, în data 
de 5.07.2017 a Dispoziţiei nr. 1910/5.07.2017 a Primarului Municipiului Arad, prin 
comunicarea tuturor reprezentanţilor mass-media acreditaţi, a acestei dispoziţii, 
cuprinzând data, ora, locul şedinţei şi ordinea de zi. La dosarul prezentei şedinţe sunt 
arhivate dovezi obiective în acest sens. 

 Consilierii locali, primarul, viceprimarii, secretarul, precum şi toţi responsabilii din 
executiv, societatea civilă, precum şi reprezentanţii mass-media au primit documentele 
şedinţei, rapoartele comisiilor de specialitate şi amendamentele formulate de consilieri. 

Convocarea şedinţei s-a asigurat prin punerea la dispoziţie fiecărui consilier, în ziua 
de 5.07.2017, a invitaţiei la şedinţă, cuprinzând data, ora şi locul desfăşurării acesteia, 
precum şi ordinea de zi. 
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Documentele înscrise pe ordinea de zi au fost puse la dispoziţie în data de 
5.07.2017 în format electronic şi 
transmise prin poşta electronică 
tuturor aleşilor locali, funcţionarilor 
publici implicaţi ş.a. 

În cadrul şedinţei am 
consemnat următoarele:  
Dl. primar: - Bună-ziua, doamnelor 
şi domnilor. Ascultăm Imnul de Stat.  
(n.n. într-un cadru solemn este 
intonat imnul de Stat al României) 
Dl. primar: - Mulţumim. Înainte de-a 
supune votului dumneavoastră 
ordinea de zi fac câteva informări: 
Datorită dezvoltării economice a 

municipiului şi a judeţului Arad, am 
primit invitaţia ca vineri, în Palatul 
Parlamentului, să avem o ofertă de 
prezentare, atât a municipiului cât 
şi a judeţului Arad şi, evident, o 
ofertă a ceea ce înseamnă 
concepţiile noastre de dezvoltare şi 
să prezentăm evoluţia pozitivă, eu, 
a municipiului şi consiliul judeţean, 
a ceea ce înseamnă judeţul Arad. 
La această întâlnire vor participa 
80 de firme din Europa Centrală şi 
de Est şi 150 de firme din China. 
Este un forum foarte mare, ceea ce 

confirmă atât creşterea economică a 
Aradului şi confirmă, în continuare, 
atractivitatea Aradului. A doua 
informare – În baza Parteneriatului 
Strategic dintre România şi Statele 
Unite, în aceste zile, în Arad, există o 
aplicaţie militară, o aplicaţie militară, 
care se desfăşoară în acest moment 
în poligonul de la Felnac şi am avut 
ocazia să primim conducerea acestei 
delegaţii, atât Batalionul 20 – 
Cavalerie – Statele Unite, cantonat în 
Germania, cât, evident şi Batalionul 
mixt româno-maghiar din Cetatea 
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Aradului ne-au prezentat ce înseamnă acest parteneriat, ce aplicaţii vor avea în aceste 
zile, iar mâine,  începând cu ora 11,00, în faţa Primăriei va exista o expoziţie de tehnică 
militară, va exista un marş al tehnicii militare din zona Fântânele, prin oraş, până în faţa 
Primăriei, lucrul acesta se va finaliza în jurul orei 10,00 dimineaţa şi la ora 11,00 tehnica 
militară este, să spunem, expusă vizitatorilor şi retragerea se va face la ora 17,00.  

Avem intenţia să cumpărăm clădirea „Arădeanca”, chiar în rectificarea de buget o 
să vedeţi sau aţi văzut deja, banii erau trecuţi în documentaţie, faptul că nu au venit 
documentele la timp pentru a face procedura de achiziţii a acestei clădiri, o să existe un 
amendament pentru retragere, pentru că această clădire este astăzi în procedura de 
insolvenţă şi actele n-au venit la timp, dar intenţia administraţiei rămâne pentru 
următoarea şedinţă.  

Şi o ultimă informare – conform legii salarizării, toate administraţiile din ţară 
lucrează la organigrame şi, evident, la noi grile de salarizare şi municipalitatea este în faza 
finală pentru realizarea acestei organigrame finale şi, cu regret vă spun, posibil, 
săptămâna viitoare să trebuiască să ne întâlnim. O să am o discuţie cu dumneavoastră ori 
eu, ori aparatul primăriei pentru că ştiu că este perioada concediilor, să avem un cvorum 
pentru a aproba organigrama. Acum supun votului dumneavoastră ordinea de zi. A, mai 
trebuie să supună la vot preşedintele de şedinţă? Că aţi supus data trecută! Dacă lipseşte 
din nou preşedintele ţine locul în continuare. Dar dacă vreţi, supun votului dumneavoastră 
ca preşedinte de şedinţă pe doamna Stoenescu. 

Cine este pentru? 18 pentru, 1 abţinere (dna Stoenescu),  
2 consilieri nu au fost încă validaţi, nu participă la vot (dra Rabotka şi dl. Handra). 

S-a adoptat Hotărârea nr. 220 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dl. primar: - Mulţumesc. Supun votului dumneavoastră următoarea  

 
Ordine de zi: 

 
1. Proiect de hotărâre nr. 203/2017 privind constatarea încetării de drept a mandatului 

de consilier local al doamnei PISTRU-POPA Simona-Geanina şi declararea ca 
vacant a locului de consilier local – iniţiativa primarului. 

2. Proiect de hotărâre nr. 204/2017 privind validarea mandatului de consilier local 
pentru doamna RABOTKA Andreea-Isabela – iniţiativa primarului. 

3. Proiect de hotărâre nr. 218/2017 privind constatarea încetării de drept a mandatului 
de consilier local al domnului STRONA Giovanni şi declararea ca vacant a locului de 
consilier local – iniţiativa primarului. 

4. Proiect de hotărâre nr. 219/2017 privind validarea mandatului de consilier local 
pentru domnul HANDRA Arsenie – iniţiativa primarului. 

5. Proiect de hotărâre nr. 222/2017 privind actualizarea componenţei comisiilor de 
specialitate pentru mandatul 2016-2020 şi a altor comisii a căror componenţă este 
stabilită prin hotărâri ale Consiliului Local al Municipiului Arad – iniţiativa primarului. 

6. Proiect de hotărâre nr.196/2017 privind aprobarea Studiului de oportunitate pentru 
fundamentarea şi stabilirea soluţiei optime de gestionare a serviciului public de 
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alimentare cu energie termică în sistem centralizat – iniţiativa primarului. 
7. Proiect de hotărâre nr.12/2017 (ediţia 1 revizia 1) privind aprobarea Strategiei 

Integrate de Dezvoltare Urbană a Municipiului Arad pentru perioada 2014-2030  – 
iniţiativa primarului. 

8. Proiect de hotărâre nr. 220/2017 cu privire la atestarea administratorilor de imobile 
din municipiul Arad- iniţiativa primarului   

9. Proiect de hotărâre nr. 213/2017 referitor la neexercitarea dreptului de preemţiune cu 
privire la achiziţionarea apartamentului nr. 19 situat în Arad, B-dul Vasile Milea nr. 1, 
sc.I, et.II, corp A- B-dul Revoluţiei nr.73 – iniţiativa primarului. 

10. Proiect de hotărâre nr. 214/2017 referitor la neexercitarea dreptului de preemţiune cu 
privire la achiziţionarea apartamentului nr. 30 situat în Arad, str. Episcopiei nr. 46 – 
iniţiativa primarului. 

11. Proiect de hotărâre nr. 215/2017 privind actualizarea inventarului bunurilor 
proprietatea privată a Municipiului Arad – iniţiativa primarului. 

12. Proiect de hotărâre nr. 216/2017 privind repartizarea unor locuinţe situate în 
municipiul Arad, persoanelor evacuate din imobile retrocedate foştilor proprietari – 
iniţiativa primarului. 

13. Proiect de hotărâre nr. 217/2017  privind rectificarea suprafeţei de teren, aferentă 
Liceului „Adam Muller Guttenbrunn”, situată în Arad, str. Posada nr. 19– iniţiativa 
primarului. 

14. Proiect de hotărâre nr. 161/2017 cu privire la aprobarea Regulamentului privind 
stabilirea condiţiilor de majorare a impozitului pentru clădirile/terenurile neîngrijite şi 
terenurile agricole nelucrate de pe raza municipiului Arad – iniţiativa primarului   

15. Proiect de hotărâre nr. 223/2017 privind dezlipirea imobilului situat în extravilanul 
municipiul Arad, înscris în CF nr.338891 Arad în  vederea reconstituirii dreptului de 
proprietate asupra terenurilor în temeiul legilor fondului funciar  - iniţiativa primarului   

16. Proiect de hotărâre nr. 224/2017 privind dezlipirea imobilului situat în extravilanul 
municipiul Arad, înscris în CF nr.318295 Arad în  vederea reconstituirii dreptului de 
proprietate asupra terenurilor în temeiul legilor fondului funciar – iniţiativa primarului   

17. Proiect de hotărâre nr. 225/2017  privind dezlipirea imobilului situat în extravilanul 
municipiul Arad, înscris în CF nr.338080 Arad  şi alipirea  imobilelor înscris în CF 
nr.336942 Arad, 336958 Arad şi  336988 Arad în  vederea reconstituirii dreptului de 
proprietate asupra terenurilor în temeiul legilor fondului funciar – iniţiativa primarului   

18. Proiect de hotărâre nr. 228/2017 privind aprobarea delegării gestiunii serviciului 
public de salubrizare stradală şi deszăpezire în Municipiul Arad  - iniţiativa primarului   

19. Proiect de hotărâre nr. 226/2017 privind aprobarea încheierii unui act adiţional la 
contractul de servicii de salubrizare stradală şi deszăpezire în Municipiul Arad- 
iniţiativa primarului   

20. Proiect de hotărâre nr. 227/2017 privind reglementarea activităţii de neutralizare a 
deşeurilor urbane din municipiul Arad – iniţiativa primarului   

21. Proiect de hotărâre nr. 230/2017 privind modificarea repartizării excedentului bugetar 
al municipiului Arad – iniţiativa primarului. 
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22. Proiect de hotărâre nr. 229/2017 privind rectificarea Bugetului general de venituri şi 
cheltuieli al municipiului Arad pentru anul 2017 – iniţiativa primarului. 

23. Informări privind activitatea operatorilor economici de sub autoritatea Consiliului Local 
al Municipiului Arad pentru luna iunie 2017 şi principalele activităţi programate pentru 
luna iulie 2017. 

24. Notificări diverse, corespondenţă adresată Consiliului Local al Municipiului Arad. 
25. Interpelări, întrebări, petiţii, declaraţii politice şi alte probleme supuse atenţiei 

Consiliului Local al Municipiului Arad. 
 

Cine este pentru? 19 pentru, 2 consilieri nu au fost încă validaţi,  
nu participă la vot (dra Rabotka şi dl. Handra) - 21 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 221 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dl. primar: - Mulţumesc. Transfer conducerea acestei şedinţe doamnei preşedinte, cu 
condiţia să respectăm toţi regulamentele.  
Dna Stoenescu A: - Mulţumesc, domnule primar. Bună-ziua. Trecem la punctul 1 de pe 
ordinea de zi. 

1 
Proiect de hotărâre nr. 203/2017 privind constatarea încetării de drept a mandatului 

de consilier local al doamnei PISTRU-POPA Simona-Geanina şi declararea ca vacant 
a locului de consilier local – iniţiativa primarului 

Dna Stoenescu A: - Supun la vot. 
Cine este pentru? 19 pentru, 2 consilieri nu au fost încă validaţi,  

nu participă la vot (dra Rabotka şi dl. Handra). 
S-a adoptat Hotărârea nr. 222 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stoenescu A: - Da. 
Dl. primar: - Vreau ca în numele Primăriei şi cred că şi în numele Consiliului Local să-i 
mulţumim doamnei Geanina Pistru. Este un om politic, care are o experienţă vastă, atât 
din punct de vedere administrativ, fiind o perioadă şi viceprimarul municipiului Arad, dar la 
fel de vastă şi din punct de vedere a ceea ce înseamnă un consilier local. Aş fi bucuros ca 
fiecare consilier, atunci când îşi 
încheie o etapă de genul acesta, 
să numere proiectele la care a 
contribuit, pentru că fără votul 
consilierilor, administraţia nu poate 
să pună în practică marile sau 
micile proiecte. De aceea vreau să-
i mulţumesc şi în numele primăriei 
şi al dumneavoastră să-i înmânăm 
un buchet de flori. Mulţumesc mult.  
(n.n. sala aplaudă). O invităm să ia 
cuvântul. 
Dna Pistru G: - Cred că n-am avut 
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emoţii mai mari niciodată. Consider un privilegiu că am făcut parte, atât de mulţi ani, din 
acest Consiliu Local Municipal şi era normal să mă adresez dumneavoastră, Mulţumesc 
arădenilor, în primul rând, care au avut încredere în mine şi m-au trimis şi m-au votat la 
alegerile locale de atâtea ori. Mulţumesc colegilor din PNL, colegilor din Consiliul Local, 
mulţumesc aparatului din primărie, mulţumesc colegilor – domnilor viceprimari şi nu în 
ultimul rând domnului primar. Demisia mea din Consiliul Local  nu trebuie să facă scenarii. 
Demisia mea este aşa cum am spus de la bun început - un semn de protest, dragii mei, 
pentru că a adus la extrem politizarea în Consiliul Local Municipal. Dragi colegi din PSD, 
mă adresez dumneavoastră pentru că sunt aici de 9 ani de zile şi am votat proiecte 
importante pentru Arad. Vă doresc curaj! Vă doresc curaj să vă eliberaţi, în primul rând, 
curaj să vă eliberaţi, curaj să munciţi pentru arădeni şi nu pentru şefii de partid. Când s-au 
terminat alegerile locale, aici, am fost totdeauna o echipă, care a vrut binele Aradului. A 
fost o echipă, care a dus Aradul mai departe şi tot cea ce se vede în Arad este şi datorită 
acestor oameni, care, în spate, muncesc – executivul din primărie şi consilierii locali. De 
aceea am plecat din Consiliul Local, ca semn de protest la cea ce aţi făcut în ultimul timp. 
Voi rămâne în această echipă, voi rămâne alături de Primarul Gheorghe Falcă, alături de 
echipa care doreşte binele Aradului. Vă mulţumesc.  
(n.n. sala aplaudă).  
Dl. primar: - Mulţumim mult. 
Dna Stoenescu A: - Bună-ziua. Continuăm cu punctul  

2 
Proiect de hotărâre nr. 204/2017 privind validarea mandatului de consilier local 

pentru doamna RABOTKA Andreea-Isabela – iniţiativa primarului 
Dna Stoenescu A: - Rog Comisia 
de validare să verifice dosarul. Îi 
dăm cuvântul doamnei preşedinte 
a comisiei de validare, după care, 
o să depună jurământul doamna 
Rabotka. 
Dna Cismaşiu M: - Comisia a 
constatat că au fost respectate 
toate dispoziţiile legale, că nu s-au 
adus la cunoştinţă cazuri de 
fraudă electorală, că au fost 
întrunite cererile de eligibilitate, 
fapt pentru care a hotărât să 
propună validarea consilierului 

local RABOTKA Andreea Isabela. Felicitări! 
Dna Rabotka A: - Mulţumesc. ’’JUR să respect Constituţia şi legile ţării şi să fac cu bună 
credinţă tot ceea ce stă în puterile şi priceperea mea pentru binele locuitorilor municipiului 
Arad.” Îmi cer scuze! Nu vrea pixul!  
Dna Stoenescu A: - Mulţumim. Vă felicităm şi vă dorim un mandat de succes.  



Procesul-verbal şi stenograma şedinţei ordinare a Consiliului Local al Municipiului Arad din data de 10.07.2017  8 
 

PREŞEDINTE  DE ŞEDINŢĂ p. S E C R E T A R 
Anca - Patricia STOENESCU Sorin CONTRAŞ 

  
VERIFICAT - ŞEF SERVICIU 

Monica CZIBRIK 
 
 

Consemnat şi tehnoredactat 
Carmen POPA 

 
 

 

Dl. Vărcuş B: - Doamna preşedinte, vă rog. 
Dna Stoenescu A: - Da.  
Dl. Vărcuş B: - Aşş dori, din partea grupului PSD+ ALDE să-i urăm bun-venit noii noastre 
colege în consiliuşşi să-i urăm mult succes.  
S-a adoptat Hotărârea nr. 223 a Consiliului Local al Municipiului Arad cu 19 voturi 
pentru şi 2 consilieri nu au fost validaţi, nu participă la vot (dna Rabotka şi dl. Handra). 

3 
Proiect de hotărâre nr. 218/2017 privind constatarea încetării de drept a mandatului 

de consilier local al domnului STRONA Giovanni şi declararea ca vacant a locului de 
consilier local – iniţiativa primarului 

Dna Stoenescu A: - Comisia de Validare, vă rog. Supunem la vot demisia domnului 
consilier. Eu nu l-am lăsat să plece.  

Cine este pentru? 20 pentru, 1 consilier nu a fost validat, nu participă la vot (dl. Handra)  
– 21 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 224 a Consiliului Local al 
Municipiului Arad. 

4 
Proiect de hotărâre nr. 219/2017 privind validarea 

mandatului de consilier local pentru domnul HANDRA 
Arsenie – iniţiativa primarului 

Dna Stoenescu A: - Comisia de Validare, vă rog. 
Dna Cismaşiu M: - Comisia a constatat că au fost 
respectate toate dispoziţiile legale, că nu s-au adus la 
cunoştinţă cazuri de fraudă electorală, că au fost întrunite 
cererile de eligibilitate, fapt pentru care a hotărât să propună 
validarea consilierului local HANDRA Arsenie. Felicitări! 
Dna Stoenescu A: - Domnule Handra Arsenie, vă invităm să 
depuneţi jurământul de credinţă. 
Dl. Handra A: - ’’JUR să respect Constituţia şi legile ţării şi 
să fac cu bună credinţă tot ceea ce stă în puterile şi 
priceperea mea pentru binele locuitorilor municipiului Arad.”  

Aşa să-mi ajute DUMNEZEU! 
(n.n. sala aplaudă). 
Dna Stoenescu A: - Felicitări! Vă dorim un mandat de succes. Bine aţi venit! Trecem la 
următorul punct. Punctul nr. 5. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 225 a Consiliului Local al Municipiului Arad cu 20 voturi 
pentru şi 1 consilier nu a participat la vot (dl. Handra)- 21 consilieri prezenţi. 

5 
Proiect de hotărâre nr. 222/2017 privind actualizarea componenţei comisiilor de 

specialitate pentru mandatul 2016-2020 şi a altor comisii a căror componenţă este 
stabilită prin hotărâri ale Consiliului Local al Municipiului Arad – iniţiativa primarului 
Dna Stoenescu A: - Supun la vot. 
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Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 226 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

6 
Proiect de hotărâre nr.196/2017 privind aprobarea Studiului de oportunitate pentru 

fundamentarea şi stabilirea soluţiei optime de gestionare a serviciului public de 
alimentare cu energie termică în sistem centralizat – iniţiativa primarului 

Dna Stoenescu A: - Nu participă la vot domnul Ciupe şi domnul Mariş. Supun la vot 
proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? 14 pentru, 5 împotrivă (dl. Furău, dl. Vărcuş, dna Stoenescu,  
dna Vasilescu, dl. Buruc) şi 2 consilieri nu au participat la vot (dl. Mariş, dl. Ciupe)  

– 21 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 227 a Consiliului Local al Municipiului Arad, de respingere 
a proiectului de hotărâre. 
Dl. primar: - Unul singur! Că unul şi-a dat demisia (n.n. domnul Mariş). 
Dl. Mariş F: - Eu particip!Mi-am dat demisia. Vă rog să consemnaţi! 
Dna Stoenescu A: - Domnule primar. 
Dl. primar: - Mulţumesc. Acest proiect are nevoie de 16 voturi şi va fi introdus în fiecare 
şedinţă. Evident, în ziua în care arădenii n-o să mai primească apă caldă, o să trebuiască 
să organizăm o şedinţă de urgenţă, pentru că trebuie să facem această procedură. 
Ambiţiile politice nu cred că-şi au sensul în momentul în care discutăm de un studiu, care 
să permită încredinţarea. Dar sper că lucrurile acestea or să ne înveţe cât mai bine ceea 
ce înseamnă procedurile administrative. Mulţumesc.  
Dna Stoenescu A: - Trecem la punctul nr. 7. 

7 
Proiect de hotărâre nr.12/2017 (ediţia 1 revizia 1) privind aprobarea Strategiei 

Integrate de Dezvoltare Urbană a Municipiului Arad pentru perioada 2014-2030  – 
iniţiativa primarului 

Dna Stoenescu A: - Avem un amendament. Vă rog. 
Dl. Boca B: - Având în vedere efortul pe care administraţia l-a depus de-a lungul anilor în 
investiţiile în infrastructură, totodată având în vedere faptul că în Arad se construieşte, 
poate, cel mai eficient şi modern tramvai, vin în faţa dumneavoastră cu următorul 
amendament şi anume: “Modificarea anexei la proiectul de hotărâre, respectiv Capitolul IV 
– Plan de acţiune şi Portofoliu de proiecte, obiectivul strategic 4 - Arad conectat şi 
accesibil, obiectiv specific O4.2 - Sistem de transport public eficient, atractiv şi accesibil, 
proiectele înscrise la punctul nr.11 şi nr.12 se modifică şi se completează şi vor avea 
conţinutul cuprins în anexă: la punctul nr.11 – Achiziţie de material rulant electric (tramvaie 
dublă articulaţie, capacitate mare - 10 bucăţi), iar la punctul nr.12 suplimentăm din nou: 
Achiziţie material rulant electric (tramvaie vagon, capacitate medie – 20 bucăţi) ’’. Pe scurt, 
mărim numărul de tramvaie pe care dorim să le achiziţionăm pe această perioadă. 
Mulţumesc.  
Dna Stoenescu A: - Domnule Vărcuş. 
Dl. Vărcuş B: - Să supune şi la vot întâi! 
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Dna Stoenescu A: - Supun la vot amendamentul. 
Cine este pentru? Unanimitate - 21 consilieri prezenţi. 

Dna Stoenescu A: - Supun la vot proiectul de hotărâre nr.12/2017. 
Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 228 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stoenescu A: - Domnule 
primar. 
Dl. primar: - Vă mulţumesc 
pentru faptul că aţi aprobat, în 
unanimitate, acest document. 
Este o strategie care uneşte, de 
fapt, mai multe strategii pe care 
municipiul Arad le-a realizat, dar 
uneşte şi forţa de viitor. De aceea, 
de aici încolo, când ajungem la 
anumite proiecte de hotărâri, 
trebuie să vă gândiţi că aţi aprobat 
această strategie şi să nu se bată 
cap în cap strategia, votată în 
unanimitate, cu punctele de 

vedere opuse, de aici încolo, în următorii ani. Aşa cum puteţi constata, în strategie, Aradul 
este astăzi, în România, cel mai bine conectat oraş şi este simplu, noi cunoaştem acest 
lucru pentru că suntem singurul oraş care avem ieşire directă pe autostradă la marile 
capitale. Noi suntem oraşul numărul 12, în România, ca populaţie. Avem un mare pol 
economic – Bucureştiul. Sunt trei oraşe mari, cu peste trei sute de mii de locuitori: Cluj, 
Timişoara şi Iaşi. Apoi avem cinci oraşe: Constanţa, Craiova, Braşov, Galaţi, Ploieşti şi 
Oradea cu peste două sute de mii de locutori, este, să spunem, o a treia categorie şi 
urmează trei oraşe între o sută cincizeci de mii şi două sute de mii: Brăila, Arad şi Piteşti. 
Şi este bine să ştim, să facem comparaţii şi ca dimensiuni şi ca economie. Şi tot în 
interiorul acestei documentaţii puteţi vedea faptul că Aradul este mult peste poziţia nr.12 la 
nivelul criteriilor economice. Ba mai mult, Aradul este pe primul loc la numărul de angajaţi 
în domeniul privat, raportat la numărul de angajaţi la stat. Aradul are astăzi doar 17 mii, 
judeţul Arad are 17 mii de oameni angajaţi la stat, vecinii noştri - Bihor, au 27, vecinii din 
cealaltă parte – Timiş, au 37. Din nou spun acest lucru ca să ne dăm seama de 
dimensiunea pe  care o avem, dar forţa economică este mult peste ceea ce înseamnă 
dimensiunea noastră. Aradul este un oraş recunoscut multicultural şi trebuie, în 
continuare, să facem investiţii pentru acest domeniu, pentru a crea spaţii noi pentru 
activităţi şi pentru socializare şi, evident, avem câteva identităţi, pe lângă economia, care 
are o identitate foarte clară cu un export masiv de peste trei miliarde de euro, cam dublu 
faţă de judeţul Cluj. Avem identitatea a ceea ce înseamnă mijloacele de transport în 
comun, tramvaiele şi suntem recunoscuţi, prin această strategie, de experţi, ca un oraş cu 
identitate a cea ce înseamnă astăzi bicicletele. În analiză puteţi observa că peste 60% din 
buget, în anii din urmă, au mers spre investiţii sau pentru reabilitarea unor instituţii publice. 
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Este îmbucurător faptul că Aradul a ajuns la nivel de a atinge aproape 26 de miliarde de 
lei cifră de afaceri. Este o dinamică foarte bună şi de aici avem obligaţia să punem în 
practică exact această strategie, să punem în practică proiectele pe care le-am pregătit 
pentru atragerea fondurilor europene. Mulţumesc.  
Dna Stoenescu A: - Domnule consilier, vă rog. 

Dl. Vărcuş B: - Am votat pentru 
acest proiect şi ne dorim să 
dezvoltăm Aradul. Din punctul 
nostru de vedere acest studiu nu 
este foarte realist, aşa cum nu au 
fost nici cele care s-au referit la 
CET sau Salubritate. Dar aveţi girul 
nostru să încercaţi să implementaţi 
acest ambiţios program şi această 
ambiţioasă strategie. Succes! 
Dna Stoenescu A: - Domnule 
primar. 
Dl. primar: - Conform 
Regulamentului, după ce se 

votează vorbeşte doar primarul. Dar nu este o problemă. Ştiţi ce ne-aţi convins? Că nu 
sunteţi parte. Să ştiţi că atunci când sunteţi în Consiliul Local înseamnă să îndeplinim 
lucrul acesta pentru cetăţeni. Dar este o problemă de atitudine şi aţi demonstrat încă o 
dată că nu sunteţi parte. Aş vrea să fiţi parte pentru că orice om politic are un început de 
carieră politică şi un sfârşit. Iar când este sfârşitul este foarte frumos să ai realizări în tolba 
de consilier local. Mulţumesc. 
Dna Stoenescu A: - Trecem la proiectul de la numărul 8. 

8 
Proiect de hotărâre nr. 220/2017 cu privire la atestarea administratorilor de imobile 

din municipiul Arad - iniţiativa primarului 
Dna Stoenescu A: - Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 229 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

9 
Proiect de hotărâre nr. 213/2017 referitor la neexercitarea dreptului de preemţiune 
cu privire la achiziţionarea apartamentului nr. 19 situat în Arad, B-dul Vasile Milea 

nr. 1, sc.I, et.II, corp A- B-dul Revoluţiei nr.73 – iniţiativa primarului 
Dna Stoenescu A: - Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 230 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

10 
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Proiect de hotărâre nr. 214/2017 referitor la neexercitarea dreptului de preemţiune 
cu privire la achiziţionarea apartamentului nr. 30 situat în Arad, str. Episcopiei nr. 46 

– iniţiativa primarului 
Dna Stoenescu A: - Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 231 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

11 
Proiect de hotărâre nr. 215/2017 privind actualizarea inventarului bunurilor 

proprietatea privată a Municipiului Arad – iniţiativa primarului 
Dna Stoenescu A: - Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 232 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

12 
Proiect de hotărâre nr. 216/2017 privind repartizarea unor locuinţe situate în 

municipiul Arad, persoanelor evacuate din imobile retrocedate foştilor proprietari – 
iniţiativa primarului 

Dna Stoenescu A: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 233 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stoenescu A: - Domnule primar. 
Dl. primar: - Mulţumesc. Mă bucur că am atins acest subiect pentru că, aşa cum vedeţi, 
Aradul a reuşit, în ultimii ani, să rezolve problema oamenilor evacuaţi din casele 
naţionalizate. Îmi aduc aminte de anul 2004 – 2005, când aveam presiuni foarte mari pe 
acest domeniu, investiţiile pe care le-a făcut municipalitatea, astăzi, dau roade şi aşa cum 
vedeţi, uşor se face trecerea acestor familii, care n-au nici o vină că au ajuns în locaţiile 
respective înainte de 1989, la fel cum proprietarii au obligaţia, evident, proprietarii au 
dreptul de a intra în posesia proprietăţilor. Mulţumesc şi îi felicit pe oamenii care au 
contribuit în aceşti ani de a linişti acest domeniu din municipiul Arad.  

13 
Proiect de hotărâre nr. 217/2017  privind rectificarea suprafeţei de teren, aferentă 

Liceului „Adam Muller Guttenbrunn”, situată în Arad, str. Posada nr. 19 
– iniţiativa primarului 

Dna Stoenescu A: - Supun la vot. 
Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 234 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stoenescu A: - Mulţumesc. 

14 
Proiect de hotărâre nr. 161/2017 cu privire la aprobarea Regulamentului privind 

stabilirea condiţiilor de majorare a impozitului pentru clădirile/terenurile neîngrijite 
şi terenurile agricole nelucrate de pe raza municipiului Arad - iniţiativa primarului 

Dna Stoenescu A: - Aici avem un amendament. Da. 
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Dl. Mariş F: - Mulţumesc. „Nota de constatare prevăzută la articolul 1 va fi comunicată 
Direcţiei Venituri până cel târziu la data de 15 decembrie a anului în curs”.  
Dna Stoenescu A: - Domnule consilier Vărcuş. Dar să supun la vot amendamentul 
consilierului Florin Mariş. 

Cine este pentru ? Unanimitate –21 consilieri prezenţi. 
Dna Stoenescu A: - Domnule consilier. 
Dl. Vărcuş B: - Considerăm oportună reglementarea situaţiei clădirilor, care sunt lăsate în 
paragină sau a terenurilor care sunt lăsate în paragină, cu toate că am fost acuzaţi, la un 
moment dat, că nu dorim acest lucru, ba da, îl dorim, dar ne dorim ca, în primul rând, 
municipalitatea să dea dovadă că respectă prima această hotărâre şi să cureţe terenurile 
aflate în proprietate, pe  care există ambrozie, terenurile  care sunt lăsate neglijent, 
neîngrijite, unul dintre cele mai mari terenuri fiind cel din Subcetate, precum şi clădirile 

care sunt în proprietatea primăriei am 
dori să fie îngrijite corespunzător şi 
abia apoi să ne îndreptăm privirile 
asupra celorlalţi, după ce ne-am făcut 
treaba noastră în această ecuaţie. Vă 
mulţumesc!  
Dna Stoenescu A: - S-a înscris la 
cuvânt şi domnul Gorici. Este în sală? 
Haideţi! Conform regulamentului aveţi 
trei minute. 
Dl. Gorici I: - Mulţumesc pentru 
invitaţie. Numele meu este Gorici Ion. 
Sunt din partea ANCMRR Arad. Vreau 

să vă rog să aplicaţi acest regulament cu fermitate, cu eficienţă pentru că orice încetinire a 
tot cea ce s-a hotărât duce la neexecutarea a ceea ce v-aţi propus. Vă mulţumesc. 
Dna Stoenescu A: - Vă mulţumim şi noi. Supunem la vot proiectul de hotărâre 
nr.161/2017. 

Cine este pentru? Unanimitate - 21 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 235 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stoenescu A: - Domnule primar. 
Dl. primar: - Vă mulţumesc pentru votul acordat. Este adevărat că, la un moment dat, a 
fost o discuţie ca toţi consilierii să-şi asume acest proiect, ca iniţiativă, dar, până la urmă 
este foarte bine când toţi consilierii votează un astfel de proiect pentru că, prin acest 
proiect, vorbim despre proprietate, vorbim despre respect şi vorbim şi despre solidaritate. 
Proprietatea nu a fost bine înţeleasă în anii 90 şi de aceea am ajuns unde am ajuns 
astăzi. Ne bucurăm că sunt oameni care au făcut presiuni pentru a reuşi ca o administraţie 
să legifereze un astfel de proiect. Legiuitorul a permis lucrul acesta, în 2015, prin Guvernul 
Victor Ponta. Un lucru care l-am apreciat şi atunci şi îl apreciez şi astăzi. Apoi, în 2016, au 
venit câteva corecturi, astfel încât, noi, în decembrie 2016 puteam să aprobăm un astfel 
de proiect. Este adevărat că, la nivel naţional, din municipiile reşedinţă de judeţ, până 
astăzi, doar jumătate din aceste municipii au aprobat un astfel de regulament, iar de aici 
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încolo începe procedura de aplicare. Este o procedură şi grea, dar şi o procedură, care va 
împinge lucrurile pentru rezolvarea acestor proprietăţi. Vorbim despre respect, pentru că, 
comunitatea are un respect faţă de oameni, dar oamenii, proprietarii trebuie să aibă un 
respect faţă de proprietate, pentru că o faţadă, din punct de vedere al proprietăţii CF-ului 
este a proprietarului, dar din punct de vedere comunitar este a comunităţii. De aceea 
trebuie să-ţi faci faţada, de aceea trebuie să te implici în ceea ce înseamnă imaginea 
publică a comunităţii tale. Vorbim de solidaritate pentru că noi de patru ani am votat 
acordarea de scutiri la plata impozitului persoanelor fizice sau juridice care îşi reabilitează 
faţada şi acoperişul. Deci, comunitatea este dispusă să aloce bani exact pentru acest 
domeniu, de fapt, diminuându-şi din venituri. De aici încolo, în fiecare an vom veni cu lista 
imobilelor pentru că, conform legii şi a acestei hotărâri, fiecare imobil va avea noul sistem 
de impozitare şi va fi votat imobil cu imobil. De acea, atitudinea de astăzi sper s-o avem în 
echipă şi în viitor, pentru că acel calcul este simplu, aţi văzut, este o grilă, se punctează şi 
iese cifra cu care creşte impozitul pe proprietate. Vom începe din nou o campanie de 
informare a persoanelor care sunt vizate de acest proiect de hotărâre de consiliu. O să 
apelăm, în continuare, la partenerii din societatea civilă, începând cu domnii de la Pro 
Urbe, pe care îi văd în sală şi a căror activitate noi o apreciem, până la cei care doresc să 
vină parteneri cu noi, primăria şi dumneavoastră, consiliul local, pentru a face paşi rapizi în 
ceea ce înseamnă astăzi punerea în valoare a arhitecturii clădirilor din municipiul Arad. 
Sper că vom găsi şi pârghii mult mai rapide pentru a aviza proiectele acestor proprietari. O 
să trebuiască să avem câteva discuţii cu cei de la monumentele istorice, să vedem cum 
putem obţine avize comune astfel încât perioada de avizare să fie scurtă, ca să scurtăm şi 
perioada de reabilitare a acestor clădiri şi evident şi a terenurilor. Mulţumesc.   
Dna Stoenescu A: - Trecem mai departe. 

15 
Proiect de hotărâre nr. 223/2017 privind dezlipirea imobilului situat în extravilanul 

municipiul Arad, înscris în CF nr.338891 Arad în  vederea reconstituirii dreptului de 
proprietate asupra terenurilor în temeiul legilor fondului funciar  

- iniţiativa primarului   
Dna Stoenescu A: - Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 236 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stoenescu A: - Mulţumesc. Mai departe. 

16 
Proiect de hotărâre nr. 224/2017 privind dezlipirea imobilului situat în extravilanul 

municipiul Arad, înscris în CF nr.318295 Arad în  vederea reconstituirii dreptului de 
proprietate asupra terenurilor în temeiul legilor fondului funciar 

 – iniţiativa primarului 
Dna Stoenescu A: - Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate - 21 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 237 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
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17 

Proiect de hotărâre nr. 225/2017  privind dezlipirea imobilului situat în extravilanul 
municipiul Arad, înscris în CF nr.338080 Arad  şi alipirea  imobilelor înscris în CF 

nr.336942 Arad, 336958 Arad şi  336988 Arad în  vederea reconstituirii dreptului de 
proprietate asupra terenurilor în temeiul legilor fondului funciar 

 – iniţiativa primarului 
Dna Stoenescu A: - Supun la vot. 

Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 238 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 

18 
Proiect de hotărâre nr. 228/2017 privind aprobarea delegării gestiunii serviciului 

public de salubrizare stradală şi deszăpezire în Municipiul Arad 
  - iniţiativa primarului 

Dna Stoenescu A: - Domnule consilier. 
Dl Vărcuş B: - Acest punct de pe ordine de zi are legătură cu Hotărârea nr. 200/2017, 
care a fost adoptată cu 14 voturi pentru, adică votul majorităţii, cu toate că ea trebuia să 
fie aprobată cu două treimi. În acest context, am înţeles din presă că la Primăria Arad a 
sosit o notă, o sesizare, care a fost transmisă Primăriei Municipiului Arad în vederea 
revocării de către Consiliul Local Arad a Hotărârii 200/14.06.2017. Spuneam atunci că 
sunt probleme de legalitate, iată că am avut dreptate şi ar trebui să votăm acum revocarea 
acelei hotărâri şi nu un amendament la hotărârea respectivă. Nu vom vota, evident, acest 
amendament. Vă rugăm să intraţi în legalitate.  
Dna Stoenescu A: - Domnule viceprimar. 

Dl. Bibarţ C: - Domnule coleg, încă o dată se 
dovedeşte că a face administraţie este mult mai greu 
decât a vota împotrivă. Punctul de pe ordinea de zi la 
care faceţi referire n-are nici o legătură cu tot ceea ce 
aţi spus dumneavoastră. Este vorba de caietul de 
sarcini, de contractul cadru, pe patru ani, care 
urmează, dar vă mulţumesc pentru interesul de care aţi 
dat dovadă şi l-aţi făcut public astăzi. Mulţumesc! 
Dl. Vărcuş B: - Îmi cer scuze, am greşit punctul la care 
am făcut intervenţia! Îmi cer scuze! 
Dna Stoenescu A: - Supun la vot proiectul de hotărâre 
nr. 228/2017. 
Cine este pentru? Unanimitate – 21 consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 239 a Consiliului Local al 
Municipiului Arad. 
Dna Stoenescu A: - Mulţumesc. Domnule primar. 
Dl. primar: - În primul rând, vă mulţumesc că aţi votat 
în unanimitate. Pentru că, documentul de aici, 
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documentul cadru, pe patru ani, este documentul care nu l-aţi votat şi tot solicitaţi două 
treimi pe salubrizare stradală. Este identic, dacă vă uitaţi, pentru că este aceeaşi 
procedură, aceleaşi străzi, aceleaşi operaţiuni. De aceea este bine să ne uităm puţin în 
documente. Vă mulţumesc! Că este o normalitate să facem curat în Arad, este o 
normalitate, da? Şi nu este nevoie de două treimi şi o să vă explic la punctul respectiv. 
Mulţumesc. 
Dna Stoenescu A: - Mergem mai departe. 

19 
Proiect de hotărâre nr. 226/2017 privind aprobarea încheierii unui act adiţional la 
contractul de servicii de salubrizare stradală şi deszăpezire în Municipiul Arad 

- iniţiativa primarului 
Dl. Bulbuc I: - Doamna preşedinte am un amendament. 
Dna Stoenescu A: - Da. Vă ascultăm. 
Dl. Bulbuc I: - Vă mulţumesc. O să-mi fac curaj să-i spun, pentru că despre el era vorba. 
Completarea articolului 1 al proiectului de hotărâre cu privire la încheierea unui act 
adiţional la Contractul de servicii de salubrizare stradală şi deszăpezire în municipiul Arad, 
care va avea următorul conţinut: articolul 1 al contractului va avea următorul conţinut: 
“Obiectul contractului constă în dreptul şi obligaţia de a presta seviciul public de 
salubrizare stradală şi deszăpezire în Municipiul Arad. Celelalte prevederi rămân 
neschimbate”. Mulţumesc.  
Dna Stoenescu A: - Domnule primar.  
Dl. primar: - Acum, aş putea să aştept votul şi după aceea să vorbesc, dar vreau să vă 
explic, ca să nu aveţi din nou această interpretare. Da. Prefectura are dreptate! Prefectura 
are dreptate pentru că cei din aparat, într-un punct, la un alineat, în cadrul constractului, 

vorbesc despre administrarea 
domeniului public. Deci, Prefectura 
nu ne spune de două treimi în ceea 
ce spune votul, ci ne spune: “vedeţi 
că aţi trecut administrarea’’ - şi 
atunci este nevoie de două treimi. 
De aceea, prefectura are dreptate şi 
astăzi, prin acest amendament, se 
retrage zona respectivă pentru că 
nu-i dai în administrare drumul sau 
altceva, ci îi dai colectarea 
deşeurilor stradale şi deszăpezire. 
De aceea nu este nevoie de două 
treimi şi de aceea, prin votul acesta, 

îndeplinim ceea ce solicită prefectura. Mulţumesc.  
Dna Stoenescu A: - Da, domnule consilier. 
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Dl. Vărcuş B: - Intervenţia mea de la punctul anterior, unde îmi cer scuze încă o dată, am 
greşit, era pentru acest punct şi ne menţinem părerea, vom vedea, probabil, în instantă, 
cine are dreptate.  
Dna Stoenescu A: - Da, domnule primar. 
Dl. primar: - O să trebuiască să supuneţi amendamentul la vot. Da. Şi, exact, dacă 
ascultaţi amendamentul, este exact ceea ce solicită prefectura. Mulţumesc.  
Dna Stoenescu A: - Supun la vot amendamentul.  

Cine este pentru? 14 pentru, 7 abţineri (dl. Furău, dl. Vărcuş, dna Stoenescu,  
dna Vasilescu, dl. Buruc, dl. Ciupe, dl. Lupaş) – 21 consilieri prezenţi. 

Dna Stoenescu A: - Supun la vot întregul Proiect de hotărâre nr.226/2017.  
Cine este pentru? 14 pentru,7 abţineri (dl. Furău, dl. Vărcuş, dna Stoenescu,  

dna Vasilescu, dl. Buruc, dl. Ciupe, dl. Lupaş) – 21 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 240 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stoenescu A: - Domnule primar. 
Dl. primar: - Deci, dacă prefectura ne solicită să modificăm un lucru şi ne opunem să îl 
modificăm, asta arată modul în care gândim administrativ. Dar vă rog eu frumos să nu fiţi 
împotrivă când primăria cere prestatorului să aloce 2% din valoare, ca şi garanţie. Măcar 
dacă vă uitaţi la proiect! V-aţi opus ca primăria să solicite 2% garanţie. Este regretabil, dar 
asta e! Mulţumesc. 
Dl. Vărcuş B: - Ne-am opus unui proiect votat, adoptat ilegal! Asta ne spune, v-am citit 
clar ceea ce a spus prefectura – revocarea de către Consiliul Local Arad a hotărârii. Aşa 
scrie în nota prefecturii. Dacă greşesc vă rog să mă corectaţi!  
Dna Stoenescu A: - Domnule consilier, după domnul primar, Regulamentul spune că… 
Dl. Vărcuş B: - După vot! 
Dna Stoenescu A: - Am votat! Punctul următor. 

20 
Proiect de hotărâre nr. 227/2017 privind reglementarea activităţii de neutralizare a 

deşeurilor urbane din municipiul Arad – iniţiativa primarului 
Dna Stoenescu A: - Supun la vot  

Cine este pentru? Unanimitate – 21 
consilieri prezenţi. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 241 a 
Consiliului Local al Municipiului 
Arad. 

21 
Proiect de hotărâre nr. 230/2017 
privind modificarea repartizării 

excedentului bugetar al 
municipiului Arad – iniţiativa 

primarului 
Dna Stoenescu A: - Supun la vot  

Cine este pentru? Unanimitate  
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– 21 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 242 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Naaji A: - Era un amendament. Cred că aţi omis. 
Dna Stoenescu A: - Mi s-a spus că la punctul  22 am amendament. La 21 este? 
Dna Naaji A: - Mie mi s-a spus la 21. Dar este în regulă! 
Dna Stoenescu A: - Da. Acum am vrut să-l citesc şi să vă dau cuvântul pentru 
amendament! Mulţumesc. 

22 
Proiect de hotărâre nr. 229/2017 privind rectificarea Bugetului general de venituri şi 

cheltuieli al municipiului Arad pentru anul 2017 – iniţiativa primarului 
Dna Stoenescu A: - Aici avem amendament. Vă ascultăm. 
Dna Naaji A: - Vă mulţumesc. Având în vedere inexistenţa documentaţiei tehnico-
economice pentru obiectivul de investiţie: “Achiziţie teren cu clădire strada Pădurii nr.2-4 
CF302872’’, excedent buget local din anexa 1, cu suma de 1.100 mii lei. Se majorează cu 
această sumă obiectivul „Reabilitare clădiri Unitatea Militară zona Gai”. Mulţumesc.  
Dna Stoenescu A: - Supunem la vot amendamentul.  

Cine este pentru? 19 pentru,1 consilier nu participă la vot (dl. Furău)şi  
1 abţinere (dna Dumitrean) – 21 consilieri prezenţi 

Dna Stoenescu A: - Mai avem un amendament. Nu? Ok. Supunem la vot întregul proiect. 
 Cine este pentru? 19 pentru,1 consilier nu participă la vot (dl. Furău) şi 

1 abţinere (dna Dumitrean) – 21 consilieri prezenţi. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 243 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stoenescu A: - Domnule primar. 
Dl. primar: - Mulţumim pentru vot. Aşa cum puteţi observa, în interior, în interiorul 
rectificării avem patru proiecte importante, pe lângă ceea ce înseamnă investiţia noastră în 
educaţie şi sănătate. Declanşăm un studiu de fezabilitate de realizare a unei faleze pe 
Râul Mureş, de la podul Traian la podul de autostradă din municipiul Arad. În parteneriat 

cu Apele Române şi am discutat 
despre această investiţie. Apele 
Române vor reabilita tot ce 
înseamnă zidul de sprijin, acel zid 
care are o înălţime între 1 şi 2 metri, 
plecând de la Podul Traian până 
sub podul de autostradă, iar 
municipalitatea dă drumul la studiul 
de fezabilitate de realizare a unei 
faleze spre Mureş. O faleză, noi, 
estimăm că din studiu va ieşi o 
lăţime între 5 şi 8 metri. Am avut 
toate discuţiile tehnice cu cei de la 
Apele Române de la Târgu Mureş 

şi, evident că încercăm să-i prindem din urmă cu această investiţie, pentru că şi dânşii 



Procesul-verbal şi stenograma şedinţei ordinare a Consiliului Local al Municipiului Arad din data de 10.07.2017  19 
 

PREŞEDINTE  DE ŞEDINŢĂ p. S E C R E T A R 
Anca - Patricia STOENESCU Sorin CONTRAŞ 

  
VERIFICAT - ŞEF SERVICIU 

Monica CZIBRIK 
 
 

Consemnat şi tehnoredactat 
Carmen POPA 

 
 

 

sunt în acest moment cu proiectele la nivelul de aprobare a finanţării româno – maghiare. 
Tot în acest document aprobăm modificarea studiului de fezabilitate în indicatorii pe care 
Apele Române ni i-au dat pentru a extinde faleza Mureşului de la Parcul Europa până la 
Podul Decebal. Este un lucru care se va realiza într-un termen scurt şi noi chiar vrem să 
licităm anul viitor proiectare şi execuţie, exact pentru a întinde promenada de care 
cetăţenii municipiului Arad să beneficieze, mai ales că, în zonă, pe proiectul româno-
elveţian avem şi un iluminat arhitectural modern. Al treilea proiect înseamnă începerea 
unui parc în zona Micălaca, un parc, care să aibă şi câteva locuri pentru picnic, este o 
obligaţie generată de lege. Suprafaţa parcului va fi de la, să spunem, 500 de metri de la 
Podul Micălaca spre centru şi se va extinde cel puţin 500 de metri dincolo de pod, în 
stânga. Asta înseamnă, ca lungime, o să fie unul dintre cele mai mari parcuri din 
municipiul Arad, unde vor exista cele trei componente, pe lângă picnic, zonă pentru parc 
de copii şi, evident, adolescenţi şi maturi. Al patrulea proiect vine în urma discuţiilor pe 
care le-am avut cu cei de la “Trei Insule’’ şi are legătură cu pasarela de la “Trei Insule’’, 
care este o pasarelă privată, dar niciodată autorizată. Noi am vrut să-i ajutăm cu 
pontoanele noastre, ne-a fost foarte greu să găsim forma juridică, dar şi dacă găseam o 
formă juridică, în momentul în care autorizezi acele pontoane, conform autorizaţiei, la 
sfârşitul lunii septembrie trebuie să le tragi pontoanele la mal şi să le aduci primăvara, 
ceea ce le crea condiţii destul de rele pentru cei de la “Trei Insule’’. De acea am luat 
decizia să realizăm noi o pasarelă, astfel încât să ne asumăm noi acest obiectiv important, 
evident, în timp, asumându-ne, de fapt, şi începerea unei proceduri de a finaliza lucrările 
în zona spaţiului ’’Zor de zi’’. Pentru că acolo avem o problemă de litigiu, cei de la 
Romsilva sunt, de fapt, proprietari ai drumului, prin pădure şi, evident, cetăţenii se uită la 
noi. Eu ştiu acest lucru în momentul în care i-am sprijinit, când eram vicepreşedinte, când 
s-au accesat banii pentru Lunca Mureşului, atunci s-au accesat şi banii pentru 
modernizarea acelui drum şi să vedem dacă reuşim şi prin intervenţia domnului viceprimar 
Bibarţ să preluăm noi în administrare acel drum cu asfalt, pentru că Romsilva nu are 
procedură pentru drumuri asfaltate, pentru că este logic, ei trebuie să aibă drumuri 
forestiere. Şi dacă vom obţine noi acest drum, evident că atunci putem intra să facem 

întreaga zonă. Am vrut să vă explic 
acest punct mai pe larg pentru că 
sunt multe interpretări şi este bine să 
aveţi informaţia corectă. Mulţumesc 
mult.  
Dna Stoenescu A: - Domnule 
consilier. 
Dl. Lupaş M: - Domnule primar sunt 
obligat să intervin acum, chiar dacă 
dumneavoastră vreţi să o certaţi pe 
doamna, oricum venea la ’’Diverse’’, 
pentru că dumneavoastră tot timpul o 
să jucaţi şah cu cetăţenii. 
Dl. Primar: - Urmează ’’Diverse’’. 
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Dl. Lupaş M: - Da?  Dar sper că dumneavoastră nu plecaţi din sală! 
Dl. primar: - Dmnule Lupaş, n-am plecat eu din marile bătălii, n-o să plec acum din sală! 
Dl. Lupaş M: - Ok. Se mai întâmpla în decursul anilor, domnule primar, că mai fugeaţi! 
Dl. primar: - Nu fugeam, domnule! Primarul este ocupat, în comparaţie cu alţii!  
Dna Stoenescu A: - Trecem la punctul 23. 

23 
Informări privind activitatea operatorilor economici de sub autoritatea  

Consiliului Local al Municipiului Arad pentru luna iunie 2017 şi principalele activităţi 
programate pentru 

S-a luat la cunoştinţă. 
24 

Notificări diverse, corespondenţă adresată Consiliului Local al Municipiului Arad 
Dl. Bognar L: - Dacă-mi permiteţi, conform legii administraţiei publice locale, trebuie să 
notific Consiliul Local de faptul că o să beneficiez de 15 zile de concediu în perioada 
următoare. Mulţumesc.  
Dna Stoenescu A: - La ’’Diverse’’.  
 

25 
Interpelări, întrebări, petiţii, declaraţii politice şi alte probleme supuse atenţiei 

Consiliului Local al Municipiului Arad 
Dna Stoenescu A: - Domnule consilier Lupaş.  

1 
Dl. Lupaş M: - Domnule primar, după cum ştiţi şi sunteţi informat, aproximativ de un an de 
zile sunt făcute demersuri pentru a rezolva problema podului de pontoane. Acum, 
dumneavoastră, aţi venit cu un şah, pe un studiu de fezabilitate, care, probabil, va urma 
cursul pe trei, patru, cinci ani de zile, oamenii aceştia au nevoie de ajutor de a rezolva 
podul de pontoane. Şi există şi forma legală şi toate demersurile prin care dumneavaostră, 
până o să faceţi această pasarelă, puteţi să-i ajutăţi să o rezolvaţi, nu să daţi un şah.  

Dna Stoenescu A: - Da, domnule 
consilier. 

2 
Dl. Vărcuş B: - Am şi eu o întrebare 
pentru Direcţia Tehnică a Primăriei.  
Aş dori un raport scris sau un 
răspuns cu privire la situaţia 
gestionării câinilor fără stăpân din 
Arad, dacă a fost rezolvată această 
problemă? Pentru că, din anumite 
informaţii pe care le am, primăria nu 
mai are un contract, actualmente, iar 
problema este în suspans şi aş dori 
să ştiu dacă anul trecut s-au făcut la 
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adăpost eutanasieri şi care a fost numărul total de eutanasieri, care s-au făcut anul trecut 
la adăpostul de pe strada Bodrogului. Vă mulţumesc.  
Dna Stoenescu A: - Alte întrebări, observaţii, declaraţii? Da. Vă rog, domnule primar. 
Dl. primar: - La prima întrebare, cu drag, rezolvăm probelma oamenilor, dacă cineva ştie 
procedura. Dar aşteptăm cu drag, mai ales că noi ne-am întâlnit cu şeful care 
coordonează lucrul acela şi chiar am convenit să facem o astfel de investiţie. Eu cred că 
atunci când iei decizia să construieşti o pasarelă pentru oameni, nu este un şah, este chiar 
un lucru bun. Deci, cu drag, domnule Lupaş, vă aşteptăm la o audienţă, să ne spuneţi 
soluţia juridică, prin care noi putem să-i ajutăm şi facem acest lucru! 
La punctul 2 – Din ce ştiu eu şi o să primiţi un răspuns în scris, cât de curând intrăm cu 
studiul, cred că tot de oportunitate, pentru a gestiona serviciul public sau Serviciul Public 
de Gestionare a Câinilor este aceeaşi procedură ca la salubrizare. Este acelaşi lucru, sunt 
aceiaşi termeni şi va fi tot aceeaşi formă de încredinţare. Eu, chiar aş vrea, dacă aveţi 
timp, pentru toate aceste servicii publice, mai ales dacă unii lipsesc şi din comisii, să 
purtăm o discuţie, să ştiţi că sunt aceleaşi proceduri. Şi este regreteabil că la o procedură 
se votează şi la una nu. Părem că avem interese mai mari la câini decât la salubrizare sau 
la agentul termic. Sunt aceleaşi proceduri şi aceleaşi legi. Dar veţi primi şi răspuns în scris. 
Mulţumesc.  
Dl. Lupaş M: - Am o rugăminte, domnule primar, am rugămintea ca mâine sau poimâine, 
că eu am mai avut o dorinţă la un moment dat, dar nu v-aţi făcut timp, să ne întâlnim cu 
aceşti oameni, cu doamna secretar, pentru că există şi forma juridică, cu atât mai mult că 
s-au făcut demersuri şi discuţii cu Apele Române, care, sunt variantele ca să putem duce 
acel ponton, până când, dumneavoastră, peste mulţi ani şi bine, o să rezolvaţi o pasarelă.  
Dl. primar: - Domnule consilier, noi, ne-am văzut cu aceşti domni, dar, cu drag, ne mai 
vedem încă o data exact cum spuneţi dumneavoastră, cu doamna secretar, cu directorul 
pe patrimoniu, care gestionează, să spunem,  aceste pontoane, dar ne mai vedem o dată 
mâine, dacă doriţi, la ora 12,00, fără nici o problemă.   
Dl. Lupaş M: - Perfect! Mulţumesc. 
Dl. primar: - Dar să aveţi şi soluţia, că aşa s-o discutăm ce am discutat… 
Dl. Lupaş M: - Corect! Le punem cap la cap.  
Dl. primar: - Să ne daţi şi soluţia juridică. Suntem siguri că la experienţa dumneavoastră, 
în special, cea sportivă, o să găsim soluţii şi juridice. 
Dl. Lupaş M: - Este doamna secretar, care dă soluţii. Am discutat şi cu dânsa!  
Dl. primar: - Mulţumesc. 
Dna Stoenescu A: - Vă mulţumesc tuturor! Declarăm şedinţa închisă. O zi bună, 
frumoasă şi răcoroasă să aveţi!  
(n.n. şedinţa s-a încheiat la ora 15,00 
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